
 

 

GroenLinks bijdrage begroting 29 oktober 2015 

 
 
Financiën 

Al vele jaren noemt GL in haar bijdrage van de financiële raad in het najaar dat het wel 
miezert maar niet onweert zoals de donkere wolken in het voorjaar nog voorspelden. 
 
Gelukkig geldt dat dit jaar weer.  
 
In vergelijking met de Voorjaarsnota is het financieel perspectief voor de komende jaren 
aanzienlijk verbeterd. Was het bij de Voorjaarsnota nog nodig om de komende jaren te 
putten uit de reserve-egalisatieschommelingen, nu lijkt het dat er tot en met 2018 
sprake zal zijn van extra dotaties. Het college geeft aan dat er geen bovengrens is voor 
deze reserve. 
 
GroenLinks vraagt zich af of dat wenselijk is. Immers als er ruimte is voor extra 
investeringen dan moeten we die ook aanwenden. Niet potverteren, maar nadenken hoe 
wij de middelen op een zinvolle wijze kunnen investeren. Een van de mogelijkheden is 
wat GroenLinks betreft het wegonderhoud. 
 
De Belastingnota 2016 laat een aanvaardbare stijging zien van de belastingen en 
heffingen. De stijging is vaak niet meer dan de aanpassing aan de inflatie en bij de 
afvalstoffen is er zelfs sprake van een verlaging. De extra verhoging van de rioolheffing 
vindt onze fractie verdedigbaar gelet op de extra investeringen die nodig zijn om het 
rioolstelsel te verbeteren.  
 
Het is goed opnieuw te kunnen constateren dat onze gemeente met betrekking tot 
belasting- en heffingsdruk gunstig afsteekt ten opzichte van onze buurgemeenten, 
alhoewel dat natuurlijk geen doel op  zich is. 
Het college kiest er voor niet extra te bezuinigen, en dat vinden wij verstandig. De goede 
voorzieningen die Huizen heeft blijven zo gelukkig op peil. 
 
Het college heeft zichzelf de opdracht gegeven alle vaste uitgaven tegen het licht te 
houden en daarbij de vraag stellen: waarom deden we dit ook alweer, en blijven we het 
zo doen 
 
Dat gebeurt. Maar beleid moet ook transparant en uit te leggen zijn, inclusief het 
subsidiebeleid. Het antwoord op de vraag van het CDA om meer duidelijkheid over het 
Havenfestival te geven was weinig  transparant. Wij vragen het college of ze het beleid 
nog eens wil bekijken en ons een voorstel wil doen om het beleid echt transparant te 
maken zodat instellingen zelf ook beter kunnen bepalen waar ze aan moeten voldoen om 
in aanmerking te komen voor subsidie. Dan hebben wij als raad ook criteria om iets af te 
wijzen en de hoogte te bepalen. 
 
In de NRC van 18 oktober jl. staat een onthutsend artikel over de softwareleveranciers 
aan de gemeente. Centric en Pink Roccade hebben een monopolypositie (of eigenlijk 
stereopoly-positie) voor de software die gemeenten gebruiken. In het artikel komt het 
beeld naar voren dat Centric en Pink Roccade de Nederlandse gemeenten in gijzeling 
hebben. Pink Roccade heeft, zoals bekend, een tariefverhoging doorgevoerd van 50%. 
Gemeenten die niet betalen krijgen geen updates meer. Eenvoudige koppelingen of 
aanpassingen van software worden tegen exorbitante tarieven aangeboden.  
 
Gemeenten kunnen geen kant op. Gevolg is dat gemeenten honderden miljoenen per 
jaar te veel uitgeven. We zijn bekend met de keuze die het college vorig jaar gemaakt 
heeft; de tariefverhoging betalen, maar wij vragen het college zicht te beraden hoe de 
monopolypositie van deze software-oligarchen (om het woord software-maffia maar te 



 

vermijden), doorbroken kan worden. Samenwerking met andere gemeenten, al dan niet 
in VNG-verband, lijkt ons daarbij de aangewezen weg. Graag horen we van andere 
fracties hoe zij daar over denken. 
 
Huizen, een open gemeente 

Tijdens de Voorjaarsnota heeft GroenLinks gevraagd of de gemeente meer kan doen met 
actualiteiten op de website. Onze complimenten hoe dat nu met het vluchtelingendossier 
gebeurt. Het staat altijd bovenaan het nieuws, en er is gewoon een pagina met alle 
relevante informatie. 
 
GroenLinks wil dat Huizen een open gemeente is;  een open gemeente is een gemeente 
waar iedereen welkom is, ongeacht afkomst, geloof of seksuele geaardheid. Huizen is 
een geweldig diverse gemeente, en wij willen dit graag zo houden. 
Dit betekent dat er ook ruimte is voor mensen die alles en iedereen hebben moeten 
achterlaten omdat het in hun land niet veilig is. 
 
In de gemeenteraad van Huizen is gelukkig geen sprake van een verharde toon in het 
vluchtelingendebat. Dat we dit jaar nog geen opvang hebben hoeven regelen binnen 
onze gemeentegrenzen heeft daar waarschijnlijk ook wel mee te maken, maar de 
ambtenaren en vrijwilligers die Crailo geschikt maakten voor de 100 vluchtelingen die 
eerder al van Laren naar Kortenhoef waren verhuisd kregen alle lof en respect van de 
gehele raad.  
 
De oorlog in Syrië is nog niet voorbij, er zijn nog veel mensen op de vlucht voor die 
oorlog en dat zullen mensen blijven doen; ook uit andere oorlogsgebieden en uit 
vluchtelingenkampen met onvoldoende voorzieningen. Wanneer er meer plek nodig is, is 
GroenLinks voor kleinschalige opvang van vluchtelingen binnen de gemeente. 
 
Huizen, een sociale gemeente 

GroenLinks vindt dat Huizen sociaal zijn moet zijn naar al haar inwoners (en dus niet 
alleen naar vluchtelingen). 
De sociale voorzieningen moeten op peil blijven; inwoners ontvangen de zorg en de 
steun die zij nodig hebben en we blijven inzetten op meer duurzame banen en 
werkgelegenheid, met speciale aandacht voor de vele ZZP’ers in onze gemeente.  
 
Kinderen moeten gezond en veilig in Huizen kunnen opgroeien en zichzelf kunnen 
ontwikkelen. Dit betekent goede begeleiding, ondersteuning waar deze nodig is en 
onderwijs waar wat in te kiezen valt, (dus openbaar en bijzonder- en ook speciaal, ook 
speciaal voortgezet). In dit opzicht zijn we erg benieuwd  naar de antwoorden van de 
wethouder op onze vragen over Mulock 't Gooi. 
 
Gisteren werd bekend dat de Kinderombudsman Marc Dullaert na eigen onderzoek tot de 
conclusie komt dat gemeenten en jeugdzorgorganisaties te veel bezig zijn met hun eigen 
belang (bezuinigingen), en te weinig met dat van het kind. Ook gebeurt het volgens zijn 
onderzoek dat ambtenaren op de stoel van de zorgprofessional gaan zitten, terwijl dat 
absoluut niet de bedoeling is van de nieuwe Jeugdwet.  
 
Over Huizen horen wij van verschillende ouders en hulpverleners goede geluiden, en wij 
hopen dat dat zo blijft, ook als het nodig is een kind buiten de regio te plaatsen wat 
betekent dat dat zo 10.000 euro per maand kost. Als een psychiater en huisarts bepalen 
dat dat nodig is, is het niet aan de gemeente om te zeggen dat dat te veel kost en aan 
de ouder te vragen of het niet gewoon om een lastige puber gaat. Dit voorbeeld komt 
overigens gelukkig niet uit Huizen. 
 
Voor kinderen zijn ook voldoende veilige speelplekken nodig. De waterspeelplaats in het 
Stadspark gooit nu al hoge ogen, wat GL betreft is dit een echte aanvulling op het 
bestaande aanbod. Niet voor niets hebben we het al tijden in ons verkiezingsprogramma 



 

staan. De VVD heeft er ook al eerder om gevraagd. Zulke voorzieningen zorgen voor een 
echt verblijfspark. 
 
Bij de Voorjaarsnota hebben we gevraagd een simulatiesessie over calamiteiten in het 
sociaal domein te organiseren. 3 november is deze bijeenkomst, en hier is GL erg blij 
mee! 
 
Huizen, een groene gemeente 

Het milieuprogramma is ambitieus, en verdient uitwerking over de hele linie. Dat is de 
opgave voor het komende jaar. We volgen dat met belangstelling. De stappen die nu op 
het gebied van LED-verlichting worden genomen juichen wij toe, inclusief de dynamische 
verlichting in het Bad Vilbelpark. Dat de gemeente straks ruim 8600 oude lampen heeft 
vervangen door LED-lampen is wat GroenLinks betreft een voorbeeld voor andere 
gemeenten. 
 
Een van onze hoofdpunten tijdens de verkiezingscampagne en bij de begroting vorig jaar 
was het transformeren van kantoren naar woningen. Op dit moment wordt een 
kantoorpand aan de Huizermaatweg omgebouwd naar woningen. Dat is mooi! 
Transformatie van kantoren is, juist nu, extra belangrijk. We willen huizen voor inwoners 
die al op een huis wachten én voor statushouders. Er zijn dus extra woningen nodig. We 
roepen andere ondernemers op om deze handschoen op te nemen: uw collega-
ondernemer laat zien dat transformatie mogelijk is. 
 
De komende jaren zijn het waterplan en rioleringsplan aan de orde. 
De vraag voor GL is hierbij: hoe kunnen we onze inwoners daar meer bij betrekken? 
Hoe kunnen we groene voortuinen stimuleren, en voorkomen dat alle voortuinen 
versteend worden, kortom: hoe kunnen we die trend keren? Hoe maken we mensen 
bekend met goed waterbeheer? 
Tijdens de waterconferentie hebben we een aantal zaken ingebracht, en we hopen die 
terug te zien in de uiteindelijke plannen. 
 
Over conferenties gesproken; eerder dit jaar hadden we een verkeersconferentie. Hier 
werd duidelijk dat er veel ambities zijn, maar dat er niet overal geld voor is. En dat er 
wellicht te weinig geld is voor de infrastructuur merken we nu al aan de wegen.  Hoewel 
nergens de verkeersveiligheid echt in het geding is, is op veel straten en wegen in onze 
gemeente te zien dat er sprake is van achterstallig onderhoud.  
 
Met weinig geld moet je keuzes maken, en wat GL betreft staat de kwaliteit van 
fietsroutes voorop. De behoefte aan goede fietsverbindingen bleek ook duidelijk uit de 
genoemde verkeersconferentie. Ook  willen wij het college in overweging geven om in de 
komende jaren meer te investeren in rioolvervanging en overig wegenonderhoud. Deze 
investeringen leiden niet alleen tot een fraaier aanzien van onze gemeente (kijk naar de 
straten die al onder handen zijn genomen) maar ook tot investeringen die bijdragen aan 
de werkgelegenheid. 
 
En dan de Krachtcentrale. We waren niet van plan vandaag iets over de Krachtcentrale te 
zeggen. Maar door de berichtgeving van de afgelopen dagen - en dan vooral die van de 
G&E van vandaag - hebben we hier toch behoefte aan. 
 
Wat er in de krant staat te lezen, zal veel mensen doen schrikken. En het is allemaal heel 
interessant wat de pers over de uitbreidingsplannen van Thales weet te vertellen. 
Informatie die de wethouder ons natuurlijk had moeten mededelen toen wij in de 
commissie Fysiek Domein naar de voortgang rondom de Krachtcentrale vroegen. 
 
We vragen de wethouder dit alsnog zo snel mogelijk maar uiterlijk in de komende 
commissievergadering te doen, zodat wij verdere informatie niet ook uit de krant hoeven 



 

te vernemen. GroenLinks heeft begrip en sympathie voor de gevoelens van de 
initiatiefnemers. Het lijkt ons goed als de wethouder de raad meeneemt in het proces. 
 
GroenLinks vindt het belangrijk dat iedereen hier met plezier kan wonen, werken en 
recreëren. Cruciaal daarbij is een schone en groene openbare ruimte. Wonen in het Gooi 
betekent wonen in het groen; dit geldt voor elke wijk in Huizen! Sommige wijken 
verdienen meer aandacht, met name de wijken zonder grote groene voortuinen. 
GroenLinks gaat zich beraden op een oplossing hiervoor, en hoopt dat de wethouder dit 
ook doet.  
 
Tussen al dat groen mag je schone lucht verwachten. Dus ruim baan voor de fiets en 
inzetten op het terugdringen van de uitstoot van broeikasgassen door vervoer, bedrijven 
en huishoudens. Dit kunnen we niet alleen: onze inwoners en ondernemers hebben 
hierbij een belangrijke rol. Zet die verwarming een standje lager, koop zonnepanelen op 
je dak en pak wat vaker de fiets voor ritjes binnen het dorp. Er zijn legio mogelijkheden 
om een steentje bij te dragen. Dit helpt gelijk om uw tuin te ontstenen. ;-) 
 
Samen houden we Huizen open, sociaal en groen. 


